
Lyreskovskolen 
 
Der indkaldes til møde i Skolebestyrelsen på 
Lyreskovskolen i mødelokalet 2115 ved ”Pausen”. 
torsdag d. 9. september 2019 
kl. 17.00-19.00 

Mødedeltagere: 
Louise Sørensen 
Torben Nielsen 
Mia Paridaen  
Kenneth Kristensen 
Christian Boysen 
Lærer Anders Holm 
SFO- leder Lars Zeuthen 
Skoleleder Jon Sønderby  
Elevrådsformand Caya Callsen Marschall 
Elevrådsnæstformand Isabella Knudsen 
 
 
 

Andre inviterede: 
Peder Stilling (fast gæst) 
Lars Svenson 

Afbud:  
Pædagog Jesper Friberg 
Jan Skovdahl 
Bjørn Schindhelm 
 
Afbud mad: 
Pædagog Jesper Friberg 
Jan Skovdahl 
Bjørn Schindhelm 
 

Dagsorden & referat 

Pkt.  Tid Indhold  Referat 

 5 Sang (Christian)  ”To mennesker på en strand” – John Mogensen 

370 20 Økonomi  Forventet regnskab 2019 blev præsenteret. Der forventes 
balance. Godkendt 

371 5 Nyt fra:  
Lukket område 

 Lukket område blev gennemgået. 

372 35 Nyt fra: 
 
Formanden 
 
Skoleledelsen 
 
Elevrådet 

 
Andre medlemmer 

 Formanden 
Der er møde i formandsnetværket, hvor Kenneth deltager i 
formandens/næstformanden. 
 
Skoleledelsen 
Fra næste skoleår laves der to faser, hvor det inddeles i 1.-
5. klasse og 6.-9. klasse.. Kongstanken er, at der skabes 
noget kontinuitet i forhold til lærere. 
Det kræver en del forberedelse på medarbejdersiden, da 
der er mange faktorer på spil. 



Der vil være et par år, hvor indkøringsfasen pågår. 
 
Vedr. fravær er der kommet en regel om, at har en elev 
mere end 10 % ulovligt fravær, kan forældrene trækkes i 
offentlig ydelse. Det forandrer dog ikke skolens måde at 
gribe fraværsregistrtering an på 
Der har været gennemført samtaler med den pædagogiske 
fraværskonsulent, så det tilsikres, at der er fokus på andet 
end tal. 
Der er opmærksomhed på alle slags fravær (både ulovligt 
og lovligt), da der kan være behov for at inddrage forhold i 
familien, osv. 
 
SFO-ledelsen 
Der er kommet 45 minutter mere mandag, onsdag og 
fredag (i kølvandet på reducering i timetallet), så der er 
mulighed for at sætte nogle andre pædagogiske ting i 
gang. 
 
Elevrådet 
I 9. klasse er hverken borde eller stole justerbare, og det er 
ikke optimalt, da der er store forskelle på elevernes 
størrelse. 
Der kan evt. flyttes rundt på møbler, så løsningen 
modsvarer behovet. Derudover er der en prioritering på 
økonomien, der har været afgørende for, at der ikke er 
indkøbt nye møbler. 
Problematikken tages op på et administrationsmøde og 
der medtagesi budgetønske for 2020. 
 
9. klasserne har sidste skoleår haft mulighed for at forlade 
skolens matrikel, men den regel er blevet afskaffet. 
Team 9 har taget den vurdering, at det er noget man skal 
gøre sig fortjent til. 
Skolebestyrelsen har som udgangspunkt givet lov til at de 
må forlade skolen i 9. klasse, men kompetencen er lagt 
over på lærerne, så det er dem, der suverænt beslutter om 
det kan lade sig gøre. 
 
Der er ønske om mere frugt i kantinen, gerne frugtsalat. 
Tages med til kantinen. 
Der er også ønske om lun ret i kantinen, og det er planen, 
at der på sigt skal ansættes en til at varetage kantinen med 
mad lavet fra bunden. 
 
Der er dårlig udluftning og store problemer med 
temperaturer (specielt når det er varmt). 
Der er ingen øvre grænser for temperaturniveauet, men 



der er krav om udskiftning af luft, så CO2 holdes nede. 
Der er flere håndtag at dreje på, bl.a. UV-filter på ruderne, 
ventilator og gardiner. 
Der har tidligere været dialog med kommunen, men 
resultatet af det er uklart. 
Jon tager fat i Kim Houmand (byggekonsulent fra 
Kommunen) og beder Olaf om at undersøge indkøb af 
gardiner og ventilatorer. 
 
De blå plasticfutter, kan ikke være miljøvenlige og må også 
være dyre. Det er desuden træls for udskolingen at skulle 
have skoene af. 
Replik: Det er væsentligt billigere at bruge plasticfutter end 
at gøre rent og det reducerer slidtage væsentligt. Så længe 
de kun bruges indendørs på skolen, forurener de ikke. 
 
Forældrevalgt 
Generelt er skolernes økonomi i hele DK presset på 
økonomien især forhold til specialområdet. Det har KL og 
UM stort fokus på. 
Kenneth deltager i møde i KBH vedr. problemstillingen. 
 
Medarbejdersiden 
Fremadrettet afholdes medarbejderforum ca. en gang om 
måneden, hvor bl.a. emner PLC, MED-udvalg, 
skolebestyrelse, PU m.m. diskuteres. 
Ledelsen understreger, at det er vigtigt, at der indledes 
dialog, hvis der er noget, der skal afmystificeres. 
 

373 15 Portrætfotos af alle SB-
medlemmer 

 Billeder er taget af de tilstedeværende 

374 15 SH-samtaler og indhold  Indholdet har været diskuteret på tværs (PU, MED-udvalg, 
skolebestyrelse, m.m.), og der er ønske om mere 
forældreinvolvering, bl.a. hvordan man kan støtte sit barn 
både fagligt og socialt. 
Barnet ønskes også inddraget, hvad ønskes der mere af fra 
eleven, hvad ønsker eleverne mere af, osv. 
Udvikling må være det højeste mål for samtalerne (både 
elever og medarbejdere). 
Man kan evt. lave et spørgeskema som kan sendes til både 
forældre og lærere. 
Der kan også laves en idébox her i efteråret, hvor forældrene 
kan komme med gode ideer. 
 



375 15 Medarbejdernes lokale dag 
d. 5/10 

 Flyttes til fredag den 4. oktober. 
Der er forslag om at selve planlægningen forflyttes til 
kontaktforældrene. 

376 5 Udvælgelse af punkter til 
næste møde 

 Sydtrafik og udfordringer med busserne (herunder kørsel 
til idræt i Grænsehallerne) 
Skolens Facebook – og brugen af den 
Princip om foreningers og virksomheder reklamer på skolen 
AULA – informationsniveau til forældrene 

377 5 Evt.  Høring vedr. befordring på specialområdet blev gennemgået. 
 
Forslag vedr. løb for Julemærkehjemmet..Delte meninger 
om vi skal løbe for at samle penge ind til andre eller til 
skolen. Spørgsmålet sendes videre til kontaktforældrene den 
19. september. 
 
Der afholdes kontaktforældremøde den 19. september, hvor 
der bl.a. diskuteres Skt. Hans og Klovneløb. 
 
Kenneth, Jon og Louise laver udkast til princip for foreningers 
og virksomheders reklamer på skolen. 

 
Punkter til dagsorden fremadrettet: 
Præsentation af skolens inklusionsstrategi 
Novembermøde:  
Regnskab 2019 samt budget 2020 
Kantinens fremtid 
Digitaliseringsinvestering (info) 
 
 


